

朝陽科技大學 098學年度第1學期教學大綱

Seminar on Management for Child-Care Organization 托育組織機構管理與經營專題研究

當期課號	7358	Course Number	7358
授課教師	林以凱	Instructor	LIN, YIKAI
中文課名	托育組織機構管理與經營專題研究	Course Name	Seminar on Management for Child-Care Organization
開課單位	幼兒保育系碩士班二A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課程的教育目標在於使學生能具備組織管理與經營的知識，並能具備建立、維持及發展托育機構行政環境之能力。啟發學生批判思考的精神，進而具有研究發展的能力。	Objectives	The course is aimed to help students acquire knowledge of organization and management of child-care services, and ability to establish, maintain, and develop child care programs. In addition, the course is expected to inspire students' critical thinking spirit and to enhance their ability on research and development.
教材	1. 教育行政 王如哲著 麗文文化公司 2. 學校經營與管理 蔡培村主編 麗文文化公司 3. 學校行政決策 吳宗立著 麗文文化公司 4. 幼兒園經營 雖立葳著 五南圖書 5. 其他補充資料	Teaching Materials	
成績評量方式	課堂參與 20% 個人作業 30% 分組專題報告 50%	Grading	Participation 20% Personal Homework 30% Group Report 50%
教師網頁	http://www.cyut.edu.tw/~yklin/		
教學內容	1. 幼托機構領導 2. 幼托機構經營與管理策略、實務探討 3. 幼兒教育相關政策及未來發展 □	Syllabus	1. Leadership of child-care organization. 2. Management and related strategies of child-care organization ; Case discussion 3. Policies and development of child education.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。